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Ajuntament de Riudecanyes

@vilariudecanyes

Tot comença amb un petit gest i, després, la col·lectivitat fa possible la 
resta. La suma d’esforços va fer possible, ara fa deu anys, posar en mar-
xa una iniciativa que amb el pas del temps ens ha permès convertir a 

Riudecanyes en un punt de trobada de les persones que busquen patrimoni, 
tradició, oci i lleure. El Tastaverd, batejada com a Fira dels Sentits, ha estat 
precisament l’espai de trobada i feina intensa de totes les persones i entitats del 
nostre municipi que hem posat els cinc sentits per aconseguir que tot sortís bé. 
I hem aconseguit el repte any rere any. Gràcies a l’esforç col·lectiu d’un petit gest 
en forma d’idea, Riudecanyes es converteix un dia en concret en l’epicentre del 
calendari festiu de la nostra zona més propera i de molts punts de Catalunya. 

Si posem il·lusió personal a un projecte comú, res no pot sortir malament. 
Gràcies a tots i a totes, particulars i col·lectius, per fer-ho possible i consolidar 
una festa que seguirem millorant i fent créixer. En aquest Butlletí d’Informació 
Municipal que ara esteu llegint o fullejant, hi ha altres exemples de petites ac-
cions que comencen des d’una vesant personal i acaben sent conjuntes. Parlo, 
per exemple, de les bones dades del reciclatge de residus municipals que han 
assolit el nostre municipi els darrers anys. Aconseguir que els riudecanyencs i 
riudecanyenques separin tres quartes parts dels residus que generen ha estat 
possible gràcies a les campanyes de sensibilització que s’han anat fent però, 
sobretot, pel convenciment de les persones en el sistema de la recollida porta a 
porta i un us acurat, en la gran majoria de casos, de l’àrea d’emergència. Podem 
millorar encara molt més, animant als qui no reciclen a que ho facin o fent-ho 
nosaltres encara més bé, però anem pel bon camí. 

Tota acció que permeti tenir mantenir en millors condicions casa nostra i el 
carrer on vivim, col·labora en tenir un municipi més net en conjunt i fa possi-
ble la seva conservació. Nosaltres, des de l’ajuntament, també aportem la nostra 
part en aquest sentit. Ho fem, per exemple, amb la millora dels carrers i places 
que necessiten una reforma parcial o integral, a través d’un Pla de Millores que 
encara segueix vigent i inclou molts canvis importants com llegireu i veureu 
a l’interior d’aquest Butlletí. De la mateixa manera, estem contents de comu-
nicar-vos que avança el projecte de recuperació i millora del Castell Monestir 
d’Escornalbou i de la Baronia d’Escornalbou. Això es tradueix en una inversió 
molt important per a recuperació d’espais naturals i patrimonials que, con-

juntament amb altres accions, 
tenen com a objectiu augmen-
tar el potencial turístics dels 
municipis que formem part de 
la Baronia. Aquest és un nou 
exemple de la unió d’esforços 
individuals, fet per cada poble, 
en bé del conjunt. 

Em permetreu que acabi 
parlant d’unes persones especi-
als sempre que fem una mirada 
enrere i veiem com ha canviat 
el paisatge que ens configura, 
tot observant que ha estat grà-
cies a elles que avui som aquí 
i treballem per aquells que hi 
seran el dia de demà. La nostra 
gent gran és un actiu que hem 
de cuidar i protegir perquè es-
devenen el veritable llegat de la 
memòria històrica i l’exemple 
a seguir quan pensem en es-
forç, dedicació i estima. Estem 
satisfets del resultat del Servei 
Comunitari que hem fet conjun-
tament amb l’IES Fontanelles de 
les Borges del Camp perquè ha posat en un mateix espai i pla de conversa i 
coneixement a la nostra gent gran i als més joves. La transmissió d’idees i co-
neixements, la riquesa que han aportat els uns als altres, i l’aprenentatge perso-
nal que els ha suposat a tots plegats, ens fa pensar que anem ben encaminats. 
Tots plegats són el nostre patrimoni humà més important i l’hem de conservar. 
Joves i no tan joves possibiliten aquestes petites grans accions. n
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No passa cada dia que una persona arribi als 
100 anys de vida i és sempre motiu de ce-

lebració. La nostra veïna Dolors Roigé Machado 
ha complert el seu primer centenari fa ben poc 
i Riudecanyes li ha fet un merescut homenatge 
amb la presència de moltes persones a la Socie-
tat Recreativa. Va ser un acte molt emotiu que 
ens va recordar com són d’importants les perso-
nes grans. El seu llegat, fruit de les seves vivèn-
cies i trajectòria vital, ens han de servir com a 
exemple com a municipi i de manera individual. 
Ells i elles, tota la gent gran, ha fet possible que 
la nostra idiosincràsia sigui la que és. Des d’aquí 
el nostre agraïment a tots ells. n

Àvia centenària

Comunicar allò que es fa és molt important i per això hem cercat tots els canals 
possibles per fer arribar als veïns i veïnes de Riudecanyes, però també a la resta 

del món, tot allò que té relació amb el nostre municipi: activitat municipal, actes de 
tot tipus, festes esdeveniments ben variats. 

A part d’aquest Butlletí Municipal que us portem a casa de manera periòdica, som 
molt presents a les xarxes socials. Publiquem de manera constant allò que fem a Face-
book on interactuem amb moltes de les quasi 1.200 persones que ens segueixen. Allò 
que fem i diem es veu: el cartell del Tastaverd d’enguany el van veure més de 21.000 
persones gràcies a les xarxes i cada cop que posem una informació la visualitzen, de 
mitjana, més de 1.500 usuaris.  

Som també actius al Twitter on superem els 330 seguidors i, igualment, utilitzem 
Instagram quan toca per animar a la gent a fotografiar moments importants: més de 200 fotos amb el hashtag del Tasta-
verd. 

Per altres situacions, tenim al nostre abast una aplicació important com és l’eBando que manté informats als veïns a 
l’instant quan es comunica alguna noticia. En resum, som vius i ben presents a tots aquells mecanismes que ens fan fàcil 
arribar per transmetre la vida diària de Riudecanyes. Als qui ens seguiu, gràcies per ser-hi. Als qui no ho feu, us animem 
a fer-ho. n

informació per totes les vies

la nostra gent i els nostres fets
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comaigua, un servei de qualitat pensat per a les 
persones

Després de més de mig anys de gestió de la nova 
empresa Comarcal Comaigua, podem veure les 
millores realitzades amb l’objectiu fonamental 

de garantir l’efectivitat del servei i millorar el nivell de 
qualitat i satisfacció de la població de Riudecanyes.

Una de les principals accions efectuades, ha estat la 
instal·lació de comptadors de control a sortida de tots 
els dipòsits del municipi, amb l’objectiu de sectoritzar 
la xarxa per poder obtenir el rendiment hidràulic per 
zones. Tenir la xarxa sectoritzada, permet, entre altres 

funcionalitats, un millor control del consum, una més 
ràpida detecció de fuites, millorant els servei de repara-
ció sense afectar a tota la població. 

La implantació i instal·lació d’un sistema de tele-
control als tres dipòsits de capçalera i a l’ETAP, ha estat 
també una de les importants millores a destacar. Amb 
l’objectiu de ser un servei més proper i pensat per les 
persones, es disposa d’un punt d’atenció personalitzat 
dins de l’ajuntament, tots els dilluns de 9 a 13 hores, 
per poder gestionar tot allò relacionat amb el servei 

d’aigua. També hi ha a disposició un ampli ventall de 
canals telemàtics d’atenció les 24 hores els 365 dies de 
l’any. 

Com a principal inversió en innovació sostenible per 
enguany al municipi de Riudecanyes, concretament a 
la urbanització Mar de Riudecanyes, s’ha de destacar la 
implantació de la telemesura. Es tracta d’un innovador 
sistema de lectura de comptadors a distància, que per-
met consultar el consum d’aigua en qualsevol moment i 
des de qualsevol lloc de manera ràpida i senzilla. n

OBRES I SERVEIS

L’Ajuntament de Riudecanyes té 
previst dur a terme una actuació 

d’adequació de l’enllumenat públic 
per a reduir la contaminació llumino-
sa i fer possible una major eficiència 
energètica. Es tracta d’una actuació 
subvencionada i inclosa al PEXI 2017, 
pla adreçat als municipis de menys de 
20.000 habitants. 

En el cas de Riudecanyes, la zona 
escollida correspon a la més transita-
da del nucli de la població que és l’ac-
cés des de la T-313, el pont sobre la ri-
era i el tram del carrer del Dilluns des 
del pont i fins a l’inici del carrer Nou, 
a la cantonada del col·legi públic.

En aquest tram, hi ha diverses ti-
pologies de punts d’enllumenat. Per 
optimitzar la inversió, i atès el seu es-
tat acceptable, es preveu mantenir les 
línies, bàculs i braços substituint les 
20 lluminàries, equips i làmpades per 
20 lluminàries LED. El total del pres-
supost és 8.000 € dels quals la Dipu-
tació de Tarragona en subvenciona el 
95%. n

adequació de l’enllumenat 

Agraïm a la Diputació de Tarrago-
na que hagi atès la petició per a 

la millora de la carretera T-3131 entre 
Riudecanyes i Montbrió del Camp que, 
pel pas del temps i l’ús dels darrers anys 
d’ençà que es va fer nova l’any 2003, patia 
un cert desgast. El passat mes de març, 
aquest vial va ser asfaltat de nou es se-
nyalitzar tot el tram repintant-ho. Hem 
guanyat amb seguretat i això és molt im-
portant. n

millores a la T3131 
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millores als carrers
El Pla de millora dels carrers de Riudecanyes ini-

ciat fa uns anys, continua i es consolida amb el 
temps, amb les accions que ens permeten mo-

dernitzar els vials del nostre municipi sense canviar-ne 
la fesomia de sempre. El mapa que veieu mostra en co-

lor groc els carrers i places que ja han estat rehabilitat 
els últims anys i marca, en color taronja, aquells que 
encara s’han de sotmetre al procés de reforma.

Els que encara falten són ja inclosos en la petició 
de subvenció que hem fet a la Diputació de Tarragona 

a través del PAM, Pla d’Acció Municipal, en el període 
2017-2021. Això significa que, de manera esgraonada 
però continuada i fins el proper 2021, es podran fer les 
millores previstes als carrers marcats. n

nou impuls al projecte de recuperació del camí dels molins

La campanya de recuperació dels camins dels Gorgs i 
dels Molins de Riudecanyes rep enguany un nou im-

puls amb l’inici d’una nova fase que permet, des del pas-
sat mes de març i fins l’agost, la millora mediambiental 
en aquests espais, la prevenció d’incendis dels mateixos 
i l’augment de l’ocupabilitat de col·lectius desfavorits del 
nostre municipi.

En aquesta nova fase, pressupostada en 25.000 euros, 
participen al projecte dues persones aturades de llarga 
durada i en situació de risc d’exclusió social, a més d’un 
tècnic amb coneixements de jardineria i un responsable 
cap de brigada. 

En l’actuació de l’any passat, vam netejar el Camí dels 
Molins i la Pedrera d’en Xispa. Aquest any s’actua al Camí 
dels Gorgs i en diverses Pedreres dels Reguerals: Lo Ris-
cal i Lo Barato, entre altres cubetes que no tenen nom. 
Englobant aquestes dues actuacions s’aconseguirà netejar 
i recuperar tot aquest patrimoni i habilitar un camí cir-
cular pels senderistes i ciclistes, que ajudarà a la millora 
general de la salut dels usuaris. Aquest any es netejarà el 
Camí dels Gorgs i la zona boscosa on hi ha les Pedreres, 
una superfície de 7.500 m²en total.

L’actuació és possible a través de les aportacions de la 
Diputació de Tarragona, l’Obra Social de la Caixa i l’ajun-
tament de Riudecanyes. n
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La gestió dels residus municipals a 
Catalunya no ha estat fàcil aquests 

últims anys però la feina feta a molts 
municipis, on els índexs de recolli-
da selectiva han estat més alts que a 
altres, ha ajudat a que la situació no 
hagi empitjorat. A Riudecanyes, on fa 
més de deu anys que es fa la recollida 
selectiva, s’ha fet una important tasca 
de sensibilització en la separació cor-
recta dels residus i s’han centrat els 
esforços en separar el cartró, envasos, 
matèria orgànica i vidre, evidenciant 
que de rebuig (fracció resta no reci-
clable), se’n pot produir ben poc.

Els resultats són molt bons ja que 
l’any 2016 el poble de Riudecanyes va 
separar en origen gairebé un 72% dels 
seus residus municipals. Aquests no 
serien possibles sense un alt compro-
mís dels ciutadans i veure que es fa el 
reciclatge, anima a seguir reciclant i 
separant les deixalles. Cal pensar que 
si tothom reciclés com toca, els abo-
cadors tindrien una vida molt més 

riudecanyes separa un 72% dels residus municipals

L’objectiu de la campanya Clean Up Day és netejar l’entorn natural i conscienciar a les 
persones de la quantitat de residus que es llencen, de manera incontrolada, a la natura. 

El municipi de Riudecanyes, a través del seu ajuntament, se suma a aquesta iniciativa que 
mobilitza a molts veïns i veïnes de la població. El passat 14 de maig, la campanya va tornar 
a ser un èxit de convocatòria i va permetre repassar i netejar dos espais importants del 
municipi i el seu terme, el Camí de Servitud i els voltant de l’embassament de Riudecanyes.

Hi van prendre part famílies senceres, nens inclosos, i altres de manera individual. En 
total, es van recollir 157 quilos de plàstics i envasos, 26 quilos de rebuig, 24 de vidre, 11 de 
fusta, 7 de ferro i 5 de paper i cartró. La suma de 230 quilos de brossa diversa no és un bon 
símptoma perquè evidencia que hi ha persones que, tot i les campanyes de divulgació que 
es fan, segueixen sent insolidàries amb la resta de societat i embruten igualment. 

La part positiva, òbviament, és comprovar que una gran majoria si respecten el seu en-
torn i, com en el cas del diumenge a Riudecanyes, ajuden a la neteja prenen part en accions 
com la del Clean Up Day. n

la campanya clean up day recull més de 230 quilos de brossa a riudecanyes

llarga, les administracions s’estalvia-
rien molts diners amb el tractament, 
manteniment i clausura d’aquestes 
instal·lacions; i tindríem més adob 
orgànic per a les plantes perquè la 
matèria orgànica es converteix en 
aquest producte.  

Tot i aquests resultats, no podem 
abaixar la guàrdia. A Riudecanyes, 
l’ús de les instal·lacions de la petita 
deixalleria o punt verd que hi ha per 
deixar els residus que no es poden 
triar a casa i que no es poden dipo-
sitar davant de cada llar, no la por-
tem prou bé. Recordeu que està to-
talment prohibit deixar residus fora 
dels contenidors, agafar residus de 
l’àrea d’emergència, o bé no dipositar 
els residus ben separats. Cal fer les 
coses bé per a nosaltres i per a tots. 
Hem de seguir fent la recollida porta 
a porta, cuidar més l’àrea d’emergèn-
cia i continuar potenciant el bon fer 
i bona actitud. Endavant Riudeca-
nyes, el futur va per aquí! n
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Jornada festiva i participativa la viscuda el 8 d’abril a Riudecanyes amb la cele-
bració de la X edició del Tastaverd, la Fira dels Sentits. Enguany, aquest esdeve-
niment, referent del calendari festiu de la comarca i altres punts de Catalunya, 

ha servit per recordar la feina feta l’última dècada gràcies als veïns i associacions del 
municipi que treballen intensament la resta de l’any per fer possible que el Tastaverd 
sigui un èxit. La consellera de Governació, Administracions Públiques i Habitat-
ge de la Generalitat, Meritxell Borràs, va ser l’encarregada d’inaugurar la Fira dels 
Sentits. Aquesta trobada vol promoure els valors de l’agricultura tradicional i eco-

lògica i els seus productes, reivindicar la tasca de les persones que treballen la terra 
i donar la importància que es mereix als oficis antics i treballs artesanals a través de 
les diverses activitats que s’organitzen. Acabada l’edició, els organitzadors ja pensen 
en l’edició de 2018, les possibles novetats i, sobretot, el balanç d’un Tastaverd molt 
especial per la commemoració del desè aniversari. Precisament i coincidint amb 
aquests 10 anys, s'ha fet un reconeixement a les entitats col·laboradores, i de mane-
ra especial la feina i dedicació de Jacint Baltà Guillemat, que ens va ajudar tant en 
aquest esdeveniment.n

la X edició del Tastaverd tanca amb èxit de participació

PROMOCIÓ
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Com cada any, Riudecanyes ha celebrat les fetes tradicionals que mouen a gent de totes les edats i tenen significats ben diferents tot i que el punt en comú és el fet de com-
partir el moment. Carnaval, la Setmana Santa i la diada de Sant Jordi són moments que tenen molta importància. Aquestes en són algunes de les imatges. n

viure les tradicions

La tradicional Festa Jove, organit-
zada pel Centre Cultural de Joves 

de Riudecanyes i l’ajuntament, ha es-
tat de nou tot un èxit de participació. 
Enguany l’hem celebrat el divendres 7 
de juliol i han estat moltes les persones 

que hi han participat. La pista de l’esco-
la ha estat el punt de trobada. Enguany 
la música l’ha posat l’Orquestra Mitja-
nit i el Dj OGT. La festa de l’escuma ha 
estat un altre dels moments més diver-
tits de la nit.   n

una nova Festa Jove Ens hem mullat de nou per la causa

Un any més Riudecanyes ha estat 
solidari i ha pres part a la campa-

nya del “Mulla’t” que organitza la Fun-
dació Esclerosi Múltiple des de l’any 
1994. La missió de la Fundació Escle-
rosi Múltiple és millorar la qualitat de 
vida de les persones afectades per la 

malaltia i destinar recursos a la recerca. 
La nostra piscina ha estat un dels punts 
on la gent s’ha pogut mullar i fer les se-
ves aportacions. Enguany hem recaptat 
411 euros en venda de material divers 
i 125,85 euros en donatius. Gràcies a 
tothom que hi ha pres part! n
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Durant el primer trimestre d’aquest any l’Ajuntament ha portat a terme un projecte 
de Servei Comunitari en col·laboració amb l’Institut Fontanelles de Les Borges 

del Camp, per tal que els alumnes de tercer d’ESO a l’acabar aquest cicle puguin ob-
tenir la corresponent titulació. El servei comunitari el podem considerar com una 
eina de transmissió de valors i destreses que han de capacitar l’alumne a participar i 
comprometre’s en la vida cívica, dit d’una altra manera, que ha de capacitar l’alumne 
en la competència social i ciutadana. Des de l’Ajuntament vam proposar la recuperació 
de la memòria oral de Riudecanyes que va consistir en unes trobades a l’associació de 
la Gent Gran per parlar de diferents temes com: Festes Majors, Festes de Barris o els 
oficis desapareguts. Amb la voluntat de repetir-ho altres anys com una experiència 
de convivència de dues generacions diferents i alhora conèixer el nostre passat o les 
nostres tradicions. Després d’una sèrie de sessions els alumnes es van anar documen-
tant per acabar realitzant un treball. El dia de la cloenda es va fer la presentació per 
part dels alumnes d’aquest treball, on juntament amb la gent gran, els pares i avis dels 
alumnes, també hi van assistir el Director de l’Institut Sr. José Rey i el Coordinador del 
Servei Comunitari Sr. Joan Llupiañez. 

L’Ajuntament va iniciar, a partir del juny, el Pla de Dinamització de la Gent Gran 
que inclou la realització de tot un seguit de tallers. n

Gent gran, gent jove

Un any més seguim treballant les polítiques de joventut amb un calendari d’ac-
tuacions que es van succeint al llarg de l’any. L’ajuntament, des de la Regidoria 

de Joventut, dóna suport al Centre Cultural de Joves i impulsa activitats per a la 
joventut del municipi.

A través de la tècnica de joventut municipal se sol·licita una subvenció a la Se-
cretaria General de Joventut per tal que ens doni un recolzament econòmic a la 

tasca que realitzem. Enguany hi haurà canvis en el model i els tràmits però ens hi 
seguirem acollint. Per portar a terme correctament tota la planificació cada any pre-
parem el Projecte anual d’activitats en el qual recollim tota la informació i ens fixem 
els objectius a assolir que estan en relació amb el Pla Local de Joventut 2016-2019.

La manera de treballar i l’experiència d’aquests anys ens ha permès avançar i 
obtenir uns bons resultats. Per tan seguirem en aquesta línia. n

Treball sobre el pla local de Joventut 

visita de la coordinadora de Joventut

La visita a Riudecanyes d’Eva Ferran, Coordinadora Territorial de Joventut a 
Tarragona, ha servit recentment per donar a conèixer la realitat associativa del 

municipi que té diverses entitats actives durant tot l’any. A finals del mes de febrer, 
Eva Ferran va visitar la seu del Centre Cultural Joves de Riudecanyes, entitat que 
dinamitza els infants i joves de la vila, fundada el 1975 i que manté un calendari 
d’activitats molt ampli.

Els joves van explicar a Eva Ferran els objectius de l’associació i com s’organitzen 
per afrontar un calendari extens d’actes que els manté actius sigui estiu o hivern. Cal 
recordar que ells són els responsables d’organitzar l’arribada dels Reis d’Orient, del 

Festival de Playback o dinamitzar el Carnaval i que fan múltiples activitats de lleure i 
estan molt implicats en la vida social de Riudecanyes, com al Tastaverd, Parc infantil 
de Nadal o el Casal d’Estiu.

Riudecanyes té un bon teixit associatiu i el Centre Cultural és l’escola de civisme i 
sentit de poble que té el municipi. Ensenya a implicar-se en projectes en benefici de 
la comunitat, a treballar pels altres i per la gent de diferents edats.

Al Centre Cultural de Joves s’hi sumen el Grup de Dones de Riudecanyes, l’as-
sociació de la Gent Gran, l’AMPA del CEIP Sant Mateu o les penyes del Barça i dels 
Periquitos del RCD Espanyol, La Caçadora o l’ADF. n
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Exposició de les noves obres dels artistes de la 
Baronia
El Castell Monestir de Sant Miquel d’Escornalbou ha estat el nou punt de trobada dels 

pintors i pintores de la Baronia d’Escornalbou que el passat 6 de maig van inaugurar 
en aquest espai històric la seva última exposició amb les creacions que han fet recent-
ment. 

Els integrants d’aquest col·lectiu són persones residents als cinc municipis que formen 
la Baronia: Riudecanyes, Vilanova d’Escornalbou, Duesaigües, l’Argentera i Colldejou. 
Quan van començar ara fa un any, es va fer una crida a tothom que volgués prendre part 
al projecte, ja fos novell o iniciat en el món de la pintura. Després de diverses exposicions 
als municipis que integren la Baronia, i a altres de més llunyans, tots ells i elles han anat 
aprenent les diferents tècniques i les mostres que fan evidencien l’aprenentatge. La pro-
fessora Elena Oundjian coordina a tot el grup. 

En aquesta mostra al Castell Monestir de Sant Miquel d’Escornalbou, han col·laborat 
els ajuntaments de Riudecanyes, Vilanova d’Escornalbou i Duesaigües. n

La Torre Vella de Salou ha acollit fa poc l’exposició de pintura de l’artista Elena Oundjian, 
professora de pintura del grup de la Baronia de Escornalbou i veïna de Riudecanyes. 

L’alcalde de Salou, Pere Granados, i les regidores de cultura de Salou i Riudecanyes, M.José 
Rodríguez i Coia Llauradó, van presidir l’acte inaugural. 

La nostra enhorabona a l’Elena per la seva tasca educativa i per aquesta nova mostra de 
les seves creacions pictòriques. n

les pintures d’Elena oundjian, a salou

El Moll de Costa de Tarragona ha acollit enguany una molt interessant 
exposició sobre la història de la meteorologia. La mostra és el resul-

tat de la feina apassionada d’Hug Texidó, veí de Riudecanyes, al llarg de 
trenta anys. El visitant podia veure tot un seguit d’instruments, mapes i 
documents ben singulars. Tot el que s’hi veia permetia apreciar l’evolució 
tecnològica, des de finals del segle XVII fins als darrers anys del segle XX, 
en l’àmbit de la meteorologia. n

Exposició sobre el temps
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la segona cursa dels cims del Baró dobla participants 
i assoleix un gran èxit
Les muntanyes de la Baronia d’Escornalbou han tornat a acollir, per segon any con-

secutiu, la cursa “els cims del Baró”, una autèntica i exigent prova de muntanya que 
té com a punt de partida i arribada el Castell Monestir de Sant Miquel d’Escornal-

bou i que engloba diferents viles de la Baronia. La prova es va posar en marxa l’any passat 
i enguany s’ha doblat el nombre de participants, superant els 300, i ha assolit un èxit molt 
important. 

Únicament la meteorologia, amb el fort vent que bufava el dia de la cursa al Castell 
d’Escornalbou, va ser l’enemic de l’organització que, amb tot, ha fet un balanç més que 
positiu d’aquesta segona edició. 

La cursa dels cims del Baró té com antecedent la Marató de la Baronia d’Escornalbou 
i la Cursa de Muntanya de Riudecanyes que es van fer diversos anys sortint de Riudeca-
nyes i passant pel castell. Aquesta nova versió iniciada l’any passat, permet gaudir molt 
més d’un espai natural únic tot fent esport, aprenent història, gaudint del territori i ob-
servant el patrimoni paisatgístic que ens envolta. n

L’Eura va ser l’escenari, el passat 30 de gener, d’una trobada de 
joves karatekes en la que hi van participar nens i nenes de 

Riudecanyes i també arribats d’altres indrets. n

Trobada de karatekes

millores de les porteries

Sovint cal fer aquelles petites accions 
que acaben sent grans solucions, per 

allò que als petits gestos hi ha les grans 
gestes. El passat mes de gener vam can-
viar les xarxes de les porteries de futbol 
sala de la pista de l’Eura, incrementant la 
qualitat de la pràctica del joc i satisfent les 
peticions que hi havia pel canvi.  n
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La Casa del Pantà
Ctra T 313 km. 13.
Tel. 977 834 499
www.lacasadelpantano.wordpress.com

Cal Masiu
Carrer del Dilluns, 1. 
Tel. 658 556 776
calmasiu@hotmail.com / www.calmasiu.com

Cal Frassès
Carrer del Diumenge, 41. Tel. 609 575 134
calfrasses@calfrasses.com / www.calfrasses.com

Novamasia
Cami del Pantà, s/n
609 35 20 20 / 659 44 99 64
info@novamasia.com / www.novamasia.com

Can Prats
Avgda. Montclar, parc. 150
Tel. 615 20 65 30

Restaurant Societat Recreativa
Carrer del Dilluns, 56
977 834 055 / 659 771 693

Restaurant Rovira
Carrer del Dilluns, 45. 
Tel. 977 834 034

Restaurant El Corral
Carrer del Dimecres, 61
Tel. 977 83 43 38

Bar Pantà (estius)
Ctra. Duesaigües, s/n
Tel. 977 83 40 06 

Ajuntament de Riudecanyes
Carrer del Dimecres, 9. 977 834 005

ajuntament@riudecanyes.cat

Castell d’Escornalbou 
Tel. 977 834 007 

escornalbou.cultura@gencat.cat
 

Pantà de Riudecanyes
Carretera de Duesaigües s/n.

Tel. 977 834 006
 

Cooperativa Agrícola Escornalbou
Carrer del Dilluns, 70. 977 834 011
info@cooperativariudecanyes.com

 

Consultori Mèdic
Carrer del Dimarts, 113. 977 834 305

ACTUALITAT

SERVEIS

ON MENJAR I DORMIR?

Un dels nostres principals actius, tant per a Riu-
decanyes com per a la resta de municipis de la 
Baronia d’Escornalbou, és el Castell Monestir de 

Sant Miquel d’Escornalbou. El patrimoni històric, pai-
satgístic i natural són més que evidents si parlem de l’his-
tòric edifici i el seu entorn natural més proper. Per aquest 
motiu, s’ha presentat el projecte de recuperació i millora 
del Castell i la Baronia que serà possible gràcies a l’apos-
ta conjunta de la Diputació de Tarragona, la Generalitat 
de Catalunya i la Unió Europea a través dels Fons Feder.

L’objectiu del Pla és valoritzar els set municipis de 
la Baronia a partir de l’increment de la competitivitat 
del turisme d’interior, cultural, del medi natural i es-
portiu. Es pretén dotar al Castell d’Escornalbou i al seu 
entorn d’aigua potable i sanejament, ordenar l’entorn 
natural i patrimonial; i restaurar i millorar els senders 
de la Baronia. També és volen rehabilitar elements 
del patrimoni arqueològic com la Font del Sarraí o el 
mur de contenció del Passeig dels Frares. Igualment, 
es busca posar en valor elements enològics i patrimo-
nials com els corrals, basses o mines d’aigua, i per úl-
tim es volen dur a terme accions d’educació ambiental. 

Sobre el calendari, les primeres accions, i més im-
mediates, serien la restauració del mur que està pre-
vista començar i acabar enguany. També es preveu 
iniciar en breu l’ordenació de l’entorn i fer les obres 
de sanejament i abastament d’aigua que es prolonga-

ria fins l’any 2019. Entre el 2018 i 2019 es treballaria 
en els senders i posteriorment es farien les altres ac-
tuacions fins a completar el calendari d’accions que es 

tancaria l’any 2020. Tot plegat suposa una inversió de 
1.484.137 € que arribaren dels Fons Feder (613.908 
€) i de la Diputació de Tarragona (870.229 €). n

impuls a la potenciació del castell d’Escornalbou i la 
Baronia

més d’una vintena d’ajuntaments donen suport al projecte del caspolino

El projecte de tren turístic de la Costa Daurada i Ebre, 
que es batejarà com a ‘Caspolino’, ja ha aconseguit 

el suport de més d’una vintena d’ajuntaments per poder 
tirar endavant. Entre els consistoris que participaran 
econòmicament hi ha, a més del de Riudecanyes, els de 
Reus, Benissanet, Móra la Nova, Ascó, Flix o Casp, en-
tre d’altres. El projecte, una idea que es porta desenvo-
lupant des de fa més de 15 anys, circularà entre la Costa 
Daurada fins a Casp (Baix Aragó-Casp) i vol entrar en 
funcionament el 2019. És una data que els promotors 
encara veuen viable, tot i que encara no han aconseguit 
tot el finançament que busquen.

Al seu pas per la comarca del Baix Camp, es propo-
sa una sortida amb “Lo Caspolino” des de Tarragona 

o Reus i fins a Duesaigües a més d’una visita al Castell 
Monestir de Sant Miquel d’Escornalbou. 

Un dels compromisos importants que s’han aconse-
guit és el de Ferrocarrils de Catalunya que s’ofereix a ope-
rar quan el tren estigui en funcionament. El compromís 
de tenir un operador darrere és important per circular per 
unes vies de tren que pertanyen a Adif ja que el compro-
mís passaria perquè la Generalitat en demanés la gestió. 

Amb el seu suport de la vintena d’ajuntaments es-
mentats, el projecte té garantits 750.000 euros. Amb 
tot, la iniciativa de la Fundació per a la Preservació del 
Patrimoni Ferroviari i Industrial de Móra la Nova, a la 
Ribera d’Ebre, necessita 1,3 milions d’euros perquè pu-
gui ser una realitat. n
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David, què et va decidir a fer els cartells del Tasta-
verd? 

Bé, l’any 2010 vaig rebre l’encàrrec d’il·lustrar el 
cartell per part de l’organització del 3r Tastaverd, em 
va agradar molt la idea i no vaig dubtar en acceptar-lo.

Amb què et bases per crear-los? En què t’inspires? 
Normalment em fixo en les particularitats de 

cada edició, si hi ha alguna temàtica especial o si s’hi 
incorporen noves activitats.

És complicat, després de tants anys, sorprendre 
amb un nou cartell? 

Per una banda tinc la complicació de no repetir-
me, i per l’altra banda és fàcil perquè la fira canvia i em 
dóna un punt de partida diferent cada any.  

Parla’ns del cartell d’enguany, el de la desena edició. 
Què hi podrem veure? En què t’has basat? 

La idea principal és destacar que se celebra 10è 
Tastaverd, i per això, com a recurs gràfic se’m va 
ocórrer fer el 10 ben gros i ple de coses que pots trobar 
a la fira.

Tens alguna anècdota que puguis explicar d’algun 
any? Vull dir alguna cosa que t’hagi passat i hagi 
ajudat a fer el cartell o altres coses que hagin com-
plicat la feina...

Recordo que a la 8ena edició hi van haver activitats 
i oficis relacionades amb el mar. Al principi vaig haver 
de rumiar-m’ho molt, no sabia com representar-ho. 
Al final va ser divertit dibuixar una platja al mig de 
Riudecanyes.  

Què et diuen al poble sobre els teus dissenys? Què et 
comenta la gent? 

Normalment em diuen que els hi ha agrada i 
sobretot em pregunten com l’he fet.

Què en penses del Tastaverd com a esdeveniment? 
En el sentit que uneix a les persones de totes les 
edats, aglutina a totes les entitats del municipi...

Crec que el Tastaverd és un gran esdeveniment per 
Riudecanyes i els riudecanyencs i el que el fa gran és la 
diversitat de gent i entitats que el formen.

Creus que ajuda a promocionar el municipi?
Sens dubte, la fira atrau a molta gent que descobreix 

Riudecanyes molt més a fons.

Seguiràs fent els cartells més anys? Et sents animat? 
T’agrada? 

Tant de bo, m’agrada molt fer cada any el cartell, 
per mi és la millor manera que tinc de formar part 
d’aquest esdeveniment. Estic molt agraït per la 
confiança i la llibertat creativa que he rebut sempre.

DAVID SANGENÍS PUERTO – Cartellista del Tastaverd

ENTREVISTA

Darrera de cada cartell i cada imatge d’una fira 
o altres esdeveniments, hi ha sempre les mans 
i la ment d’un il·lustrador que ha hagut de 
partir del no res per acabar generant una marca 
d’identitat. Els cartells de la Fira Tastaverd de 
Riudecanyes han destacat, des de fa molts anys, 
per la seva vistositat i perquè sempre tenen 
relació amb el municipi i la seva idiosincràsia. 
El David Sangenís és el cap pensant, dibuixant, 
il·lustrador i cartellista del Tastaverd. Ell és, 
des de la vesant més simpàtica de la paraula, el 
culpable que cada any hi hagi un nou cartell i 
sigui —creieu-me que no és gens fàcil— sempre 
original i agradable als nostres ulls. Però... qui 
és en David i perquè fa ells cartells? Tot seguit 
conversem amb aquest jove de 33 anys que ha 
fet els cartells de les últimes edicions i que ja té 
enllestit el d’enguany.  


